

## RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE FIRST COMMITTEE

## RESOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DE LA PREMIÈRE COMMISSION

**108 (II). Admission of Yemen and Pakistan to membership in the United Nations**

*The General Assembly,*

Taking note of the applications for membership submitted to the United Nations by Pakistan and Yemen, and of the recommendation of the Security Council that the Assembly admit Pakistan and Yemen to membership,

Determines that Pakistan and Yemen are, in its judgment, peace-loving States, within the meaning of Article 4 of the Charter, and are able and willing to carry out their obligations under the Charter, and consequently

Decides to admit Pakistan and Yemen as Members of the United Nations.

*Ninety-second plenary meeting,  
30 September 1947.*

**109 (II). Threats to the political independence and territorial integrity of Greece**

1. *Whereas* the peoples of the United Nations have expressed in the Charter of the United Nations their determination to practise tolerance and to live together in peace with one another as good neighbours and to unite their strength to maintain international peace and security; and to that end the Members of the United Nations have obligated themselves to carry out the purposes and principles of the Charter,

2. *The General Assembly of the United Nations,*

Having considered the record of the Security Council proceedings in connexion with the complaint of the Greek Government of 3 December 1946,<sup>1</sup> including the report submitted by the Commission of Investigation<sup>2</sup> established by the Security Council resolution of 19 December 1946<sup>3</sup> and information supplied by the Subsidiary Group of the Commission of Investigation subsequent to the report of the Commission;<sup>4</sup>

3. *Taking account* of the report of the Commission of Investigation which found by a majority vote that Albania, Bulgaria and Yugoslavia had given assistance and support to the guerrillas fighting against the Greek Government,

<sup>1</sup> See *Official Records of the Security Council, First Year, Second Series, Supplement No. 10, Annex 16, and Supplement No. 11, Annex 20.*

<sup>2</sup> *Ibid.*, Second Year, Special Supplement No. 2.

<sup>3</sup> *Ibid.*, First Year, Second Series, No. 28, pages 700-701.

<sup>4</sup> See documents S/367, S/367/Add.1, S/388, S/388/Corr.1, S/402, S/405, S/419, S/420, S/423, S/428, S/432, S/434, S/435, S/441, S/441/Corr.1, S/443, S/445, S/457, S/509, S/515, S/515/Corr.1, S/527, S/531, S/534, S/539 and S/554.

**108 (II). Admission du Yémen et du Pakistan à l'Organisation des Nations Unies**

*L'Assemblée générale,*

Prenant acte des demandes d'admission à l'Organisation des Nations Unies présentées par le Pakistan et le Yémen, et de la décision prise par le Conseil de sécurité de recommander à l'Assemblée générale d'admettre le Pakistan et le Yémen comme Membres des Nations Unies,

Juge que le Pakistan et le Yémen sont des Etats pacifiques au sens de l'Article 4 de la Charte, qu'ils sont capables de remplir les obligations de la Charte et disposés à le faire, et pour ces motifs

Décide d'admettre le Pakistan et le Yémen en qualité de Membres des Nations Unies.

*Quatre-vingt-douzième séance plénière,  
le 30 septembre 1947.*

**109 (II). Menaces à l'indépendance politique et à l'intégrité de la Grèce**

1. *Considérant* que les peuples des Nations Unies se sont, dans la Charte des Nations Unies, déclarés résolus à pratiquer la tolérance, à vivre en paix les uns avec les autres dans un esprit de bon voisinage, et à unir leurs forces pour maintenir la paix et la sécurité internationales, et qu'à ces fins les Membres des Nations Unies se sont engagés à réaliser les buts de la Charte et à agir conformément aux principes qu'elle énonce,

2. *L'Assemblée générale des Nations Unies,*

Ayant étudié les actes du Conseil de sécurité relatifs à la plainte déposée le 3 décembre 1946<sup>1</sup> par le Gouvernement de la Grèce, notamment le rapport présenté par la Commission d'enquête<sup>2</sup> qu'a créée le Conseil de sécurité par sa résolution du 19 décembre 1946<sup>3</sup>, et les renseignements fournis par le Groupe subsidiaire de la Commission d'enquête après le dépôt du rapport de cette Commission<sup>4</sup>,

3. *Prenant acte* du rapport de la Commission d'enquête qui a conclu à la majorité que l'Albanie, la Bulgarie et la Yougoslavie ont prêté leur assistance et leur soutien aux francs-tireurs qui combattent le Gouvernement hellénique,

<sup>1</sup> Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, Première Année, Seconde Série, Supplément No 10, Annexe 16, et Supplément No 11, Annexe 20.*

<sup>2</sup> *Ibid.*, Deuxième Année, Supplément spécial No 2.

<sup>3</sup> *Ibid.*, Première Année, Deuxième Série, No 28, pages 700-701.

<sup>4</sup> Voir les documents S/367, S/367/Add.1, S/388, S/388/Corr.1, S/402, S/405, S/419, S/420, S/423, S/428, S/432, S/434, S/435, S/441, S/441/Corr.1, S/443, S/445, S/457, S/509, S/509/Corr.1, S/515, S/527, S/531, S/534, S/539 et S/554.